
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROTOKÓŁ NR XI/25 

XI sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 31 marca 2025 r. 

  



PROTOKÓŁ NR XI/25 

XI sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 31 marca 2025 r. 

XI sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VII kadencji odbyła się 31 marca 2025 r. 

o godz. 12:00 w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego 

w  Poznaniu , al.  Niepodległości 34. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Tatiana 

Sokołowska. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 

Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 37 Radnych Województwa 

Wielkopolskiego. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska zaproponowała trzy zmiany w porządku obrad: 

 

 Dodanie jako pkt 45A: Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia kandydatów Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego do Rady Wielkopolskiego Oddziału Wojewódzkiego 

Narodowego Funduszu Zdrowia. 

 

za: 29, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 5. 

 

 Dodanie jako pkt 45B: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji 

stałych Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 1. 

 

 Wycofanie z porządku obrad punktu 42. 

 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 



 

 Przeniesienie punktu 5 jako punkt 42. 

 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

 

PORZĄDEK OBRAD XI SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 

1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wybór sekretarzy obrad. 

4. Wystąpienie Prof. UAM dr. hab. Rafała Witkowskiego - Koronacja dwóch pierwszych 

królów Polski w  1025 r. 

5. Przeniesiono do punktu 42 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/167/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2025 rok. /druk nr 2/ 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/166/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Wielkopolskiego na 2025 rok i lata następne. /druk nr 3/ 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 

terytorialnego w 2025 roku. /druk nr 4/ 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny udziału 

w  nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa. /druk nr 5/ 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej na realizowane w 2025 roku zadania inwestycyjne 

z   zakresu infrastruktury sportowej związanej z organizacją Ogólnopolskiej Olimpiady 

Młodzieży w Sportach Letnich w 2025 roku (Dział 926 „Kultura Fizyczna”). /druk nr 6/ 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej na realizowane w 2025 roku zadania remontowe 

z  zakresu infrastruktury sportowej związanej z organizacją Ogólnopolskiej Olimpiady 

Młodzieży w Sportach Letnich w 2025 roku (Dział 926 „Kultura Fizyczna”). /druk nr 7/ 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 

inwestycyjne z zakresu infrastruktury sportowej, realizowane w 2025 roku w ramach 

8  edycji Programu "Szatnia na Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna). /druk nr 8/ 



13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 

remontowe z zakresu infrastruktury sportowej, realizowane w 2025 roku w ramach 

8  edycji Programu "Szatnia na Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna). /druk nr 9/ 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 

inwestycyjne z zakresu infrastruktury turystycznej (dział 630 "Turystyka"). /druk nr 10/ 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 

remontowe z zakresu infrastruktury turystycznej (dział 630 "Turystyka"). /druk nr 11/ 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Gminie Komorniki (dział 630 "Turystyka"). /druk nr 12/ 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Gminie i Miastu Pyzdry na organizację "Otwarcia 

sezonu wodnego na Wielkiej Pętli Wielkopolski" (dział 630 "Turystyka"). /druk nr 13/ 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Miastu Poznań na zadanie inwestycyjne z zakresu 

infrastruktury sportowej (Dział 926 „Kultura Fizyczna”). /druk nr 14/ 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo Wielkopolskie pomocy 

finansowej Gminie Jarocin na zadanie w zakresie kultury - organizację Wielkopolskich 

Rytmów Młodych - konkursu dla debiutujących wykonawców w ramach Jarocin Festiwal 

2025. /druk nr 15/ 

20. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu statutu Muzeum Powstania 

Poznańskiego – Czerwiec 1956. /druk nr 16/ 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia zmiany statutu Muzeum Archeologicznego 

w  Poznaniu. /druk nr 17/ 

22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Województwo 

Wielkopolskie jednostkom samorządu terytorialnego na realizację zadań w zakresie 

kultury w 2025 roku w ramach programu „Kultura w drodze” . /druk nr 18/ 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego 

Gminie Rogoźno. /druk nr 19/ 

24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego 

Gminie Mieleszyn. /druk nr 20/ 



25. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które w 2025 roku przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane samorządowi 

województwa. /druk nr 21/ 

26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Borek Wielkopolski – 

organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Leonowie. /druk nr 22/ 

27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Lisków – organizatorowi 

Zakładu Aktywności Zawodowej w Swobodzie. /druk nr 23/ 

28. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Mieścisko – organizatorowi 

Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. /druk nr 24/ 

29. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Żerków – organizatorowi 

Zakładu Aktywności Zawodowej w Żerkowie. /druk nr 25/ 

30. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Powiatowi Ostrzeszowskiemu – 

organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Książenicach. /druk nr 26/ 

31. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr V/113/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 30 września 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez 

Województwo Wielkopolskie pomocy finansowej gminom i powiatom na zadania bieżące 

w latach 2024-2025 w ramach Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Województwa 

Wielkopolskiego na lata 2022 – 2026”. /druk nr 27/ 

32. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej przy 

Specjalistycznym Zespole Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w Poznaniu. /druk nr 

28/ 

33. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do 

składu komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Ordynatora Oddziału Radioterapii Onkologicznej II Wielkopolskiego Centrum Onkologii 

im. Marii Skłodowskiej – Curie. /druk nr 29/ 

34. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do 

składu komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Ordynatora Oddziału Chirurgii Onkologicznej Chorób Piersi Wielkopolskiego Centrum 

Onkologii im. Marii Skłodowskiej – Curie. /druk nr 30/ 

35. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Poznańskim Ośrodku Zdrowia Psychicznego. /druk nr 31/ 



36. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Zakładzie Leczenia Uzależnień w Charcicach. /druk nr 32/ 

37. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Specjalistycznym Zespole Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w Poznaniu. 

/druk nr 33/ 

38. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i Psychicznie Chorych „Dziekanka” im. 

Aleksandra Piotrowskiego w  Gnieźnie. /druk nr 34/ 

39. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Wielkopolskim Centrum Pulmonologii i Torakochirurgii im. Eugenii i Janusza 

Zeylandów. /druk nr 35/ 

40. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Poznaniu. /druk nr 36/ 

41. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Szpitalu Wojewódzkim w Poznaniu. /druk nr 37/ 

42. Podjęcie uchwały w sprawie: stanowiska dotyczącego jubileuszu 1000-lecia koronacji 

Bolesława Chrobrego i Mieszka II. /druk nr 1/ 

43. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Wojewódzkim Szpitalu Zespolonym im. dr. Romana Ostrzyckiego w Koninie. /druk nr 

39/ 

44. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 

przy Wojewódzkim Szpitalu Wielospecjalistycznym im. dr. Jana Jonstona w Lesznie. /druk 

nr 40/ 

45. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej  przy Wielkopolskim Centrum Neuropsychiatrycznym im. Oskara Bielawskiego 

w Kościanie. /druk nr 41/ 

45A. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia kandydatów Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego do Rady Wielkopolskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego 

Funduszu Zdrowia. 

45B. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego. 

46. Raport z wykonania wojewódzkiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. /druk nr 42/ 

47. Regionalny transport lotniczy w Wielkopolsce. /druk nr 43/ 

48. Informacja o współpracy Województwa Wielkopolskiego z zagranicą w 2024 roku. /druk 

nr 44/ 

49. Plan współpracy Województwa Wielkopolskiego z zagranicą w 2025 roku. /druk nr 45/ 



50. Sprawozdanie Zarządu Województwa Wielkopolskiego z realizacji uchwał Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego VII kadencji podjętych w IV kwartale 2024 roku (Sesja VI, 

Sesja VII oraz Sesja VIII). /druk nr 46/ 

51. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 

pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. /druk nr 47/ 

52. Interpelacje i zapytania radnych. 

53. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 3. Wybór sekretarzy obrad. 

Radni: Marta Magda oraz Wiesław Ratajczak zostali wybrani Sekretarzami przy głosach:  

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

 

Ad 4. Wystąpienie Prof. UAM dr. hab. Rafała Witkowskiego - Koronacja dwóch pierwszych 

królów Polski w 1025 r. 

 

Prof. UAM dr hab. Rafał Witkowski przedstawił krótką prezentację na temat koronacji 

dwóch pierwszych królów Polski w 1025 r. 

 

Ad 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/167/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2025 rok. /druk nr 2/ 

Radny Michał Zieliński zauważył, że jedną ze zmian w budżecie jest przesunięcie 2 mln 

zł na Centra Integracji Cudzoziemców. Poprosił o więcej informacji, na co te pieniądze zostaną 

przekazane.  

Członkini Zarządu Pani Katarzyna Kretkowska odpowiedziała, że centra budzą ostatnio 

u niektórych sporo emocji. Centra Integracji Cudzoziemców powstały w Wielkopolsce ponad 

3 lata temu. Był to projekt pilotażowy. Chodziło o integrację cudzoziemców, którzy legalnie 

przebywają w Polsce i tutaj pracują. Powstały w pięciu dawnych miastach wojewódzkich. 

W  tej chwili są na to przeznaczone dodatkowe środki z ministerstwa. Wielkopolska ma 

otrzymać 43 mln zł z czego 27 mln zł ma trafić do samorządu województwa. Planuje się, aby 

powstało jeszcze jedno centrum, które odciąży to w Kaliszu. Ma także zostać rozszerzany 

zakres działalności obecnych centrów. 

Radny Piotr Trybek zwrócił uwagę, iż temat Centrów Integracji Cudzoziemców jest 

bardzo ważny. Czytając odpowiedzi na interpelacje w tej sprawie, mówca odczytał, że planuje 



się przeznaczyć na ten cel prawie 59 mln zł. Stwierdził, że na łamach mediów Marszałek Marek 

Woźniak udzielił dość kontrowersyjnej wypowiedzi na temat Centrum Integracji 

Cudzoziemców w Ostrowie Wielkopolskim, sugerując, że tamtejsze miasto zasługuje na taki 

benefit. Radny, ale i inne osoby mają obiekcje wobec tego. Poprosił o obiektywne  

i merytoryczne przesłanki, które zadecydowały, aby to centrum powstało w Ostrowie 

Wielkopolskim. Radny jako pracownik ministerstwa uczestniczył kiedyś w tworzeniu tego 

projektu. Przyznał, że na etapie pilotażu miały one powstać głównie dla migrantów  

z Afganistanu. Później po wybuchu wojny zostało to rozbudowane. W ramach pilotażu spełniły 

swoją rolę, ale dziś sytuacja się zmienia. Radny wyraził nadzieję, że wojna na Ukrainie niedługo 

się zakończy. Zaznaczył, że w czasie komisji podczas pytań na temat lokalizacji centrum 

w  Ostrowie Wielkopolskim, padło stwierdzenie dla radnego kuriozalne, jakoby w tej części 

województwa istnieją zakłady z branży meblarskiej. Nie jest to zgodne z prawdą, dlatego 

mówca chciał poznać merytoryczne przesłanki dla tej decyzji. Branża meblarska działa 60 

kilometrów od Ostrowa, czyli w powiecie kępińskim. Lokalne samorządy nic na ten temat nie 

wiedzą i dystansują się od tych planów.  

Członkini Zarządu Pani Katarzyna Kretkowska zaproponowała, aby szczegółową 

dyskusję na ten temat przeprowadzić na Komisji Rodziny i Polityki Społecznej. Przypomniała, 

że 5% mieszkańców naszego województwa stanowią cudzoziemcy. Często nie znają 

wystarczająco języka, realiów, systemu podatkowego, edukacyjnego oraz różnych regulacji. 

Centra te mają ułatwić im życie, niezależnie od kraju, z którego pochodzą. Zaprzeczyła jakoby 

powstały one dla uchodźców z Afganistanu. Jako lokalizację nowego centrum wybrano Ostrów 

Wielkopolski, ponieważ jest tam dużo cudzoziemców. Przypomniała, że są to potrzebni 

pracownicy w naszych zakładach i przedsiębiorstwach. Wokół tego tematu narosło kilka 

legend i nieprawdziwych informacji, jakoby Centrum Integracji Cudzoziemców w Ostrowie 

Wielkopolskim było schroniskiem dla nielegalnych imigrantów. Powstanie ich nie wymaga 

zgody lokalnych samorządów. Mówczynię dziwi, że lokalne samorządy nie chcą ich u siebie. Są 

to małe biura zatrudniające 2-3 osoby. 

Radny Marek Sowa zaznaczył, że nie jest członkiem Komisji Rodziny i Polityki 

Społecznej i nie jest w stanie uczestniczyć we wszystkich posiedzeniach. Ze słów 

przedmówczyni wywnioskował, że obecne centra spełniają swoją rolę. Legalnie przyjeżdżający 

obcokrajowcy uczą się języka, pracują, płacą podatki, dzięki utworzonym już centrom. 

Zaniepokojenie związane jest z tym, że społeczeństwo boi się napływu nielegalnych 

imigrantów, którzy mają zostać relokowani do Polski z terytorium Niemiec. Istnieje obawa, że 

nowe centra mają zostać rozbudowane do dużych rozmiarów po to, aby przyjąć i wypłacać 

pieniądze nielegalnym imigrantom. Jest to różnica z legalnie przebywającymi tu 

obcokrajowcami ściągniętymi do nas przez przedsiębiorców.  

Radny Tomasz Ławniczak przypomniał, że interwencja amerykańska w Afganistanie 

została zakończona w 2021 roku, na skutek strategicznego błędu ówczesnego prezydenta USA. 

Polska jako członek NATO zobowiązała się przyjąć część Afgańczyków, którzy współpracowali 

z państwami NATO. Wśród wytypowanych miejsc była m.in. Wielkopolska i powstające tu 



Centra Integracji Cudzoziemców. Obecnie nikt nagle nie przybywa. Obecne plany dotyczą 

najprawdopodobniej paktu migracyjnego, który Polska zatwierdziła i uzgodniła z państwami 

Unii Europejskiej, a w szczególności z Niemcami. Po wybuchu wojny, te centra służyły także 

obywatelom Ukrainy. Obecnie nie ma nagłej sytuacji ratowania kogoś. Radny dodał, że na 

granicy z Białorusią od połowy 2021 roku służby specjalne Białorusi oraz Rosji rozpoczęły akcję 

specjalną „Śluza”, polegające na przerzucaniu migrantów z innych państw do Polski. Część 

pieniędzy, które ci migranci płacą idą na prywatne konta prezydenta Rosji oraz Białorusi. 

Wtedy część sceny politycznej oskarżała Wojsko Polskie, a dziś mówi się o  rozbudowie obrony 

wschodniej granicy. Na koniec mówca przytoczył swoją historię, gdy jako pracownik 

kuratorium był na wizycie studyjnej w mieście Rotherham. Rządzący akurat wtedy tamtym 

okręgiem Laburzyści przedstawili problem, z którym nie potrafili sobie poradzić, a który 

polegał na tym, że imigranci z krajów arabskich w masowej formie słabo się integrowali, 

a  część w ogóle nie chciała się integrować. Powstało pytanie co robić z systemem oświatowym 

w takiej sytuacji. Było to 30 lat temu. W ubiegłym roku w tej miejscowości, potomek 

migrantów, który urodził się już w Anglii zamordował swoich rówieśników i jedną całą rodzinę 

angielską. Radny przestrzegał przed wzrostem zachowań ksenofobicznych. Powiedział, że ma 

to już miejsce za granicą, a niedługo może pojawić się też w Wielkopolsce. 

Radny Piotr Trybek dopytał o kwotę 2 mln zł. Zaznaczył, że decyzję należy podjąć dziś. 

Była chęć rozmowy na ten temat na Komisji Budżetowej, ale niestety posiedzenie się nie 

odbyło. Zaznaczył, że wraz z klubowymi kolegami zgłaszali poprawki do budżetu wynikające 

z  potrzeb mieszkańców. Niestety nie zostały one zatwierdzone, a teraz nagle pojawiają się 

2  mln zł na Centra Integracji Cudzoziemców. Mówca ponownie poprosił o przedstawienie 

pełnej dokumentacji i podzielenie się wiedzą, dlaczego takie centrum ma powstać w Ostrowie 

Wielkopolskim. Zaznaczył, że jeżeli to są pracownicy ściągnięci przez pracodawców, to uznali 

oni, że ich kwalifikacje i kompetencje są niezbędne do wykonywania prac. Skąd nagle pojawia 

się potrzeba integracji, skoro przyjeżdżają tutaj do pracy. Nie przywożą całych rodzin, tylko 

przyjeżdżają sami.   

 Wicemarszałek Wojciech Jankowiak odniósł się do zmian w budżecie. Nie odnosząc się 

do niefortunnie zakończonej wojny w Afganistanie oraz pełnoekranowego konfliktu na 

Ukrainie i reperkusji wynikających dla Polski, zwrócił uwagę, iż na terenie Wielkopolski żyje 

i  pracuje ponad 200 tys. osób spoza Polski. Są to przedstawiciele różnych państw. W Poznaniu 

pracują setki takich osób, bez których funkcjonowanie miasta i wielu przedsiębiorstw byłoby 

niemożliwe. W Miejskim Przedsiębiorstwie Komunikacyjnym pracuje 180 kierowców 

z  Pakistanu i Indii. Mówca nie oceniał tej sytuacji, ale powiedział, że takie są fakty. Te osoby 

potrzebują porady i po to powstają Centra Integracji Cudzoziemców. Na sesji mają zostać 

przyjęte środki na ten cel także z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji. Prosił aby 

przyjąć za fakt zapewnienia, że nie będą to noclegownie dla nielegalnych imigrantów. W tej 

chwili mają zostać przyjęte do budżetu określone środki przeznaczone na działanie Centrów 

Integracji Cudzoziemców. Jeżeli Klub Prawa i Sprawiedliwości potrzebuje debaty to mówca 

zachęcał do tego na komisjach. 



Radna Paulina Stochniałek postanowiła sprostować kilka kłamstw, które jej zdaniem 

padły w czasie sesji. W poprzedniej kadencji to było postępowanie konkursowe, które miało 

wyłonić jedno duże i jedno małe województwo, aby tworzyć Centra Integracji Cudzoziemców. 

Z założenia miały to być biura, gdzie pracują osoby służące radą i pomocą. Chodzi o pomoc 

informacyjną. W tej kwestii istnieje także współpraca z Biurem Wojewody. Chodzi o to, aby 

osoby chcące tutaj pracować czy studiować, miały wiedzę, jakie dokumenty są dla nich 

niezbędne. Istota centrów była taka, aby zlokalizować je jak najbliżej mieszkańców, żeby nie 

musieli z różnych zakątków Wielkopolski przyjeżdżać do Poznania, aby uzyskać informacje, 

które mogą mieć w miejscu swojego zamieszkania. Dlatego powstało 5 centrów. Myślano 

docelowo, aby były one mobilne. Pracownicy mieliby jeździć też do mniejszych miejscowości, 

aby tam pełnić dyżur w określonych godzinach. Nie udało się to z uwagi na wybuch wojny 

i  napływ dużej ilości osób z Ukrainy. Utworzenie kolejnego biura w Ostrowie Wielkopolskim 

jest odpowiedzią na potrzeby tamtejszych mieszkańców. Radna stwierdziła, że cała debata 

z  kontekstem politycznym jest czystą demagogią i nie ma nic wspólnego z funduszami, które 

mają zostać przyjęte w budżecie. 

Radny Filip Żelazny stwierdził, że tej dyskusji by nie było, gdyby radni koalicji rządzącej 

mieli czas pracować na Komisji Budżetowej. W zeszły piątek komisja się nie odbyła, ponieważ 

obecny był tylko Wiceprzewodniczący Tomasz Wojtiuk i czterech radnych Prawa 

i  Sprawiedliwości. Ponadto mówca zapowiedział, że Komisja Rewizyjna przyjrzy się temu 

tematowi skoro nie ma woli do dyskusji. 

Członkini Zarządu Pani Katarzyna Kretkowska powiedziała, że nigdy nie było intencją, 

aby omawiane centra służyły szczególnie uchodźcom z Afganistanu. Ci, którzy przyjechali do 

Polski zostali relokowani do trzech innych województw.  

 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 24, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 11. 

Uchwała nr XI/219/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/166/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Wielkopolskiego na 2025 rok i lata następne. /druk nr 3/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 27, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 8. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093126_uchwaanrxi21925.pdf


Uchwała nr XI/220/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 

terytorialnego w 2025 roku. /druk nr 4/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/221/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny udziału 

w nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa. /druk nr 5/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/222/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej na realizowane w 2025 roku zadania inwestycyjne 

z zakresu infrastruktury sportowej związanej z organizacją Ogólnopolskiej Olimpiady 

Młodzieży w Sportach Letnich w 2025 roku (Dział 926 „Kultura Fizyczna”). /druk nr 6/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/223/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej na realizowane w 2025 roku zadania remontowe 

z zakresu infrastruktury sportowej związanej z organizacją Ogólnopolskiej Olimpiady 

Młodzieży w Sportach Letnich w 2025 roku (Dział 926 „Kultura Fizyczna”). /druk nr 7/ 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093127_uchwaanrxi22025.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093127_uchwaanrxi22125.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093127_uchwaanrxi22225.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093128_uchwaanrxi22325.pdf


Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/224/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 

inwestycyjne z zakresu infrastruktury sportowej, realizowane w 2025 roku w ramach 

8 edycji Programu "Szatnia na Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna). /druk nr 8/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/225/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 

remontowe z zakresu infrastruktury sportowej, realizowane w 2025 roku w ramach 8 edycji 

Programu "Szatnia na Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna). /druk nr 9/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/226/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 

inwestycyjne z zakresu infrastruktury turystycznej (dział 630 "Turystyka"). /druk nr 10/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093128_uchwaanrxi22425.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093128_uchwaanrxi22525.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093129_uchwaanrxi22625.pdf


przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/227/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 

remontowe z zakresu infrastruktury turystycznej (dział 630 "Turystyka"). /druk nr 11/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/228/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Gminie Komorniki (dział 630 "Turystyka"). /druk nr 12/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/229/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Gminie i Miastu Pyzdry na organizację "Otwarcia sezonu 

wodnego na Wielkiej Pętli Wielkopolski" (dział 630 "Turystyka"). /druk nr 13/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/230/25 stanowi załącznik do protokołu. 

 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093129_uchwaanrxi22725.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093129_uchwaanrxi22825.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093130_uchwaanrxi22925.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093130_uchwaanrxi23025.pdf


Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej Miastu Poznań na zadanie inwestycyjne z zakresu 

infrastruktury sportowej (Dział 926 „Kultura Fizyczna”). /druk nr 14/ 

Radny Adam Bogrycewicz zaznaczył, że środki mają zostać przekazane na budowę hali 

sportowej przy Zespole Szkół Nr 8 w Poznaniu. Województwo nie prowadzi tej jednostki. 

Radny jako przedstawiciel północnej Wielkopolski miał wątpliwość w kontekście dotowania 

kwotą 2 mln zł najbogatszego samorządu w województwie. Przypomniał, że radny Robert 

Popkowski zgłaszał do budżetu zmianę na podobny cel dla samorządu ze wschodniej części 

Wielkopolski. W odpowiedzi usłyszał wtedy, że to nie są zadania województwa. Radny 

stwierdził, że w ostatniej kadencji zmieniono model rozwoju województwa i założono 

dotowanie subregionów peryferyjnych, które potrzebują strategicznych interwencji. Zdaniem 

radnego właściwsze byłoby dotowanie infrastruktury sportowej na terenach peryferyjnych 

województwa. 

Radny Łukasz Grabowski poparł głos przedmówcy. Radny zastanawiał się, czy inne 

samorządy wiedzą, że też mogą występować z podobnymi wnioskami, jak w tym przypadku 

Poznań. Zapytał, czy jest to przyznawane w drodze konkursu, czy prezydent Poznania 

zwyczajnie wysłał pismo w takiej sprawie. 

Marszałek Marek Woźniak przypomniał, że nie jest to nowy wniosek, ani nowe środki. 

Są to zobowiązania, do których sejmik zobowiązał się jeszcze w ostatniej kadencji. Nie jest to 

wsparcie dla Miasta Poznania, tylko dla Akademii Judo. Otrzymała ona od Poznania formę 

porozumienia, gdzie zawarto zobowiązanie dla akademii pozyskania środków finansowych, 

które będą wkładem własnym do projektu budowy hali. Stowarzyszenie podjęło próbę 

zebrania środków w formie zbiórki publicznej. Nie udało się zebrać odpowiedniej kwoty. W tej 

sytuacji Samorząd Województwa Wielkopolskiego postanowił pomóc stowarzyszeniu 

i  uzupełnić ten wkład, aby wraz ze środkami z budżetu miasta zrealizować to przedsięwzięcie. 

Środki te nie zostały wykorzystane w ostatnim budżecie, dlatego zostały przywrócone.  

Radny Piotr Trybek wyraził nadzieję, że ten sposób postępowania będzie miał miejsce 

także w innych przypadkach w ramach idei zrównoważonego rozwoju. 

Członek Zarządu Jacek Bogusławski stwierdził, że Zarząd stara się równo w całym 

województwie realizować zadania. Chwilę wcześniej zostało podjętych szereg uchwał 

z  zakresu sportu i turystyki, które obejmowały dotacje różnych przedsięwzięć w całym 

województwie.  

 Radny Adam Bogrycewicz poprosił, aby przedmówca wymienił jakie hale powstały 

w  północnej Wielkopolsce z udziałem środków Województwa Wielkopolskiego. 

  Członek Zarządu Jacek Bogusławski poinformował, że właśnie powstał nowy projekt 

dedykowany do budowy hal sportowych i boisk. Samorząd województwa będzie 

dofinansowywał 30% inwestycji. Tyle samo dołoży Ministerstwo Sportu i Turystyki. Obecnie 

wnioski można składać do 11 kwietnia, a sam program będzie kontynuowany w latach 



następnych. W tym roku samorząd województwa wyasygnował wsparcie na poziomie 18,5 

mln zł. 

 Radny Łukasz Grabowski zwrócił uwagę, że radny Adam Bogrycewicz pytał, o te które 

powstały, a nie które powstaną w przyszłości. 

Radny Marek Sowa dopytał gdzie powstały, lub kiedy powstaną w takich powiatach jak 

Krotoszyn, Rawicz, Gostyń, Kościan, Wolsztyn, Grodzisk Wielkopolski, Nowy Tomyśl, czy 

Leszno. W tej ostatniej miejscowości, przydałoby się zadaszenie stadionu żużlowego. 

Marszałek Marek Woźniak prosił, aby przygotować zestawienie, gdzie powstały 

obiekty sportowe z udziałem województwa jako dysponenta Funduszu Rozwoju Kultury 

Fizycznej do roku 2015. Zwrócił się też do radnego Marka Sowy, aby zapytał tych, którzy 

rządzili przez ostatnie 8 lat, gdzie są te obiekty sportowe, po zabraniu możliwości 

dysponowania przez województwo tymi środkami. To posłowie Prawa i Sprawiedliwości 

decydowali, gdzie powstaną obiekty sportowe. 

Radny Filip Żelazny zaprosił Marszałka Marka Woźniaka na lodowisko do Kórnika, które 

powstało w 100% ze środków rządowych. Zaproponował, że sam zawiezie tam Marszałka.  

Radny Marek Sowa odpowiedział, że można odnosić się do przeszłości, ale zapytał jak 

sejmik przystosował się do nowych warunków i czy tu Marszałek jest w stanie coś zrobić aby 

pomóc w budowie obiektów sportowych w wymienionych wcześniej przez mówcę 

miejscowościach. 

Członek Zarządu Jacek Bogusławski ponownie wspomniał o programie realizowanym 

wraz z rządem. Ten program wraca w nowej formie. Liczy, że wspomniane samorządy zgłoszą 

się z projektami do województwa. 

Radna Agnieszka Wiśniewska w kontekście wypowiedzi radnego Filipa Żelaznego 

chciała sprostować, iż lodowisko nie zostało wybudowane w całości ze środków rządowych. 

Samorząd Kórnicki dopłacał do tej inwestycji. Cieszy się, że radnemu ten obiekt się podoba, 

ponieważ przed realizacją był duży bunt w Kórniku. 

Radny Filip Żelazny uzupełnił, że całkowity koszt inwestycji wyniósł 9,2 mln zł z czego 

dofinansowanie rządowe wyniosło ponad 6 mln zł. Jeżeli obecny rząd będzie w takiej skali 

dofinansowywał inwestycje to radny będzie takie rzeczy popierał. 

Marszałek Marek Woźniak stwierdził, że przedmówca „odwrócił kota ogonem”. 

Marszałek nie pytał, czy gdzieś są jakieś obiekty, tylko radny Marek Sowa pytał, dlaczego 

w  danych miejscach nie ma obiektów sportowych.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 2. 

Uchwała nr XI/231/25 stanowi załącznik do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093130_uchwaanrxi23125.pdf


Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo Wielkopolskie pomocy 

finansowej Gminie Jarocin na zadanie w zakresie kultury - organizację Wielkopolskich 

Rytmów Młodych - konkursu dla debiutujących wykonawców w ramach Jarocin Festiwal 

2025. /druk nr 15/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0 

Uchwała nr XI/232/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu statutu Muzeum Powstania 

Poznańskiego – Czerwiec 1956. /druk nr 16/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/233/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 21. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia zmiany statutu Muzeum Archeologicznego 

w Poznaniu. /druk nr 17/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/234/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Województwo 

Wielkopolskie jednostkom samorządu terytorialnego na realizację zadań w zakresie kultury 

w 2025 roku w ramach programu „Kultura w drodze” . /druk nr 18/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093131_uchwaanrxi23225.pdf
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za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/235/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego 

Gminie Rogoźno. /druk nr 19/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/236/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego 

Gminie Mieleszyn. /druk nr 20/ 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/237/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 25. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które w 2025 roku przeznacza się 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane 

samorządowi województwa. /druk nr 21/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/238/25 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Borek Wielkopolski – 

organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Leonowie. /druk nr 22/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/239/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Lisków – 

organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Swobodzie. /druk nr 23/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/240/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 28. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Mieścisko – 

organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. /druk nr 24/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 30, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/241/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 29. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Żerków – 

organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Żerkowie. /druk nr 25/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093133_uchwaanrxi23925.pdf
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za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/242/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 30. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Powiatowi Ostrzeszowskiemu 

– organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Książenicach. /druk nr 26/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/243/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 31. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr V/113/24 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 30 września 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez 

Województwo Wielkopolskie pomocy finansowej gminom i powiatom na zadania bieżące 

w latach 2024-2025 w ramach Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Województwa 

Wielkopolskiego na lata 2022 – 2026”. /druk nr 27/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/244/25 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 32. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej 

przy Specjalistycznym Zespole Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w Poznaniu. /druk 

nr 28/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 
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przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/245/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 33. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do 

składu komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Ordynatora Oddziału Radioterapii Onkologicznej II Wielkopolskiego Centrum Onkologii 

im. Marii Skłodowskiej – Curie. /druk nr 29/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/246/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 34. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do 

składu komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Ordynatora Oddziału Chirurgii Onkologicznej Chorób Piersi Wielkopolskiego Centrum 

Onkologii im. Marii Skłodowskiej – Curie. /druk nr 30/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/247/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 35. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Poznańskim Ośrodku Zdrowia Psychicznego. /druk nr 31/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/248/25 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 36. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Zakładzie Leczenia Uzależnień w Charcicach. /druk nr 32/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/249/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 37. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Specjalistycznym Zespole Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem 

w Poznaniu. /druk nr 33/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/250/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 38. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i Psychicznie Chorych „Dziekanka” 

im. Aleksandra Piotrowskiego w Gnieźnie. /druk nr 34/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/251/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 39. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Wielkopolskim Centrum Pulmonologii i Torakochirurgii im. Eugenii i Janusza 

Zeylandów. /druk nr 35/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 
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Uchwała nr XI/252/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 40. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Poznaniu. /druk nr 36/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/253/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 41. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Szpitalu Wojewódzkim w Poznaniu. /druk nr 37/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/254/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 42. Podjęcie uchwały w sprawie: stanowiska dotyczącego jubileuszu 1000-lecia koronacji 

Bolesława Chrobrego i Mieszka II. /druk nr 1/ 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska poinformowała, że w przerwie Komisja Kultury 

uzgodniła treść stanowiska.  

Radny Łukasz Grabowski zapytał, czy stanowisko zostanie w jakiś sposób 

przedstawione. 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska odczytała treść stanowiska uzgodnionego na 

komisji. 

Radny Łukasz Grabowski ucieszył się, że udało się wspólnie wypracować stanowisko, 

które upamiętnia 1000-lecie koronacji Bolesława Chrobrego i Mieszka II. Docenia, że 

w  uchwale odnotowano stołeczność Gniezna. Natomiast radny ubolewa, ponieważ w dniu 

sesji otrzymał odpowiedź na wniosek o zorganizowanie nadzwyczajnej Sesji w Gnieźnie. 

Zaznaczył, że nie oznacza to, iż klub Prawa i Sprawiedliwości nie skorzysta z zapisów 

pozwalających im na zwołanie sesji nadzwyczajnej w tej sprawie. Natomiast zaprezentowane 
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stanowisko wychodzi naprzeciw oczekiwaniom i radny chciałby, aby było to święto łączące, 

a  nie dzielące.  

Radny Adam Bogrycewicz podziękował za wspólne wypracowanie stanowiska 

Radnemu Wiesławowi Ratajczakowi oraz za wniesione poprawki i uwagi. Poinformował też 

o wielkim marszu 12 kwietnia w Warszawie z okazji 1000-lecia koronacji oraz 500-lecia Hołdu 

Pruskiego. Gdyby pojawiły się osoby zainteresowane wspólnym wyjazdem z regionu pilskiego 

to radny taki wyjazd organizuje i zaprasza do kontaktu. 

 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/255/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 43. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Wojewódzkim Szpitalu Zespolonym im. dr. Romana Ostrzyckiego w Koninie. 

/druk nr 39/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 31, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/256/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 44. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Wojewódzkim Szpitalu Wielospecjalistycznym im. dr. Jana Jonstona 

w Lesznie. /druk nr 40/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 31, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/257/25 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 45. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 

działającej przy Wielkopolskim Centrum Neuropsychiatrycznym im. Oskara Bielawskiego 

w Kościanie. /druk nr 41/ 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 32, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/258/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 45A. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia kandydatów Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego do Rady Wielkopolskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu 

Zdrowia. 

 Radny Michał Zieliński w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości zgłosił radnego Filipa 

Żelaznego jako kandydata na członka Rady Wielkopolskiego Oddziału Wojewódzkiego 

Narodowego Funduszu Zdrowia. 

 Przewodnicząca Tatiana Sokołowska zapytała, którą osobę z tych wytypowanych przez 

Komisję Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego miałby zastąpić radny Filip Żelazny. 

 Radny Michał Zieliński odpowiedział, że zgłasza radnego Filipa Żelaznego w miejsce Pani 

Mirosławy Katarzyny Kaźmierczak. 

 Radny Adam Bogrycewicz poprosił o przedstawienie sylwetek kandydatów, ponieważ 

nie jest członkiem Komisji Zdrowia. Nie prosi o przedstawienie radnego Filipa Żelaznego, 

ponieważ go zna i wie, że jest doświadczonym samorządowcem, wybitnym fachowcem i osobą 

mocno zatroskaną o zdrowie w województwie. Dodał, że propozycja aby został on członkiem 

rady jest słuszna i należy ją poprzeć. 

 Radny Marek Sowa zauważył, że w poprzedniej uchwale odnośnie Rady Społecznej 

działającej przy Wojewódzkim Szpitalu Wielospecjalistycznym im. dr. Jana Jonstona w Lesznie 

został zmieniony przewodniczący. Osobę, która pełniła funkcję radnej, na osobę, która 

obecnie jest radnym. Radny nie oponował, ponieważ rozumie tę decyzję. Na tej podstawie 

uważa, że w tej sytuacji należy postąpić tak samo i poprzeć kandydaturę radnego Filipa 

Żelaznego. 

 Radny Łukasz Grabowski stwierdził, że dobrym obyczajem powinno być to, że gdy 

wybieramy przedstawiciela Sejmiku Województwa Wielkopolskiego do jakiegoś organu to 

w  pierwszej kolejności powinni być wybierani Radni Województwa Wielkopolskiego. 

 Wicemarszałek Wojciech Jankowiak w odpowiedzi na prośby radnych krótko 

przedstawił sylwetkę Mirosławy Katarzyny Kaźmierczak. Była ona Radną Województwa 

Wielkopolskiego. W mijającej kadencji zasiadała już w Radzie Wielkopolskiego Oddziału 

Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia. Przez wiele lat była związana z Kasą 

Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego. Ponadto była Wiceprezesem Wielkopolskiego 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832154/pliki/20250401093148_uchwaanrxi25825.pdf


Oddziału Narodowego Funduszu Zdrowia. Pokreślił, ze posiada niezbędną wiedzę oraz 

kwalifikacje do pełnienia funkcji członka Rady Wielkopolskiego Oddziału Wojewódzkiego 

Narodowego Funduszu Zdrowia. 

 

Wniosek radnego Michała Zielińskiego nie uzyskał większości i został odrzucony: 

 

za: 12, 

przeciw: 22, 

wstrzymujących: 0. 

 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 21, 

przeciw: 7, 

wstrzymujących: 4. 

Uchwała nr XI/259/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 45B. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego. 

 Radny Adam Bogrycewicz zapytał, czy takie samo prawo pracy w komisji ma radny, 

który zasiada w niej od początku, w porównaniu do tego, który dołącza do niej w trakcie 

kadencji. 

 Przewodnicząca Tatiana Sokołowska odpowiedziała, że mają takie samo prawo do 

pracy. 

Radny Jan Grzesiek zgłosił rezygnację z przynależności do Komisji Kultury Fizycznej 

i  Turystyki, a prosił o dopisanie do Komisji Gospodarki. 

 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XI/260/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 46. Raport z wykonania wojewódzkiego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. /druk nr 42/ 

Radni zapoznali się z raportem. 
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Ad 47. Regionalny transport lotniczy w Wielkopolsce. /druk nr 43/ 

Radni zapoznali się z informacją. 

 

Ad 48. Informacja o współpracy Województwa Wielkopolskiego z zagranicą w 2024 roku. 

/druk nr 44/ 

Radni zapoznali się z informacją. 

 

Ad 49. Plan współpracy Województwa Wielkopolskiego z zagranicą w 2025 roku. /druk nr 

45/ 

Radni zapoznali się z planem. 

 

Ad 50. Sprawozdanie Zarządu Województwa Wielkopolskiego z realizacji uchwał Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego VII kadencji podjętych w IV kwartale 2024 roku (Sesja VI, 

Sesja VII oraz Sesja VIII). /druk nr 46/ 

Radni zapoznali się ze sprawozdaniem. 

 

Ad 51. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego 

w okresie pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. /druk nr 47/ 

Radni zapoznali się ze sprawozdaniem. 

 

Ad 52. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Adma Bogrycewicz złożył interpelację i zapytania w następujących sprawach: 

 wsparcia Ochotniczych Straży Pożarnych oraz Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych 

 likwidacji wydziału języka polskiego we francuskiej Bretanii 

 zaangażowania Biura Współpracy Międzynarodowej UMWW w polską prezydencję 

w  Radzie Unii Europejskiej 

 potencjalnych nieprawidłowości przy wyłanianiu beneficjentów konkursu na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków położonych lub znajdujących się na terenie województwa 

wielkopolskiego w 2025 roku 

 

Radny Marek Sowa złożył interpelacje w następujących sprawach: 

 działań Zarządu Województwa Wielkopolskiego mających celu realizację wytycznych 

Komisji Europejskiej dotyczących budowy Centrów Integracji Cudzoziemców 
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 W sprawie stanu technicznego ruchomych schodów dworca PKP w Poznaniu 

 przywrócenia Oddziału Neurologicznego z Pododdziałem Udarowym w Wojewódzkim 

Szpitalu Wielospecjalistycznym im. dr. Jana Jonstona w Lesznie 

 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska dodała, że interpelacje składa się w sprawach, na 

które Zarząd ma wpływ. W sprawie ruchomych schodów na dworcu w Poznaniu wpływu nie 

ma. 

 

Radny Grzegorz Fiałkowski złożył interpelację w sprawie oznakowania przejazdu 

kolejowego w ciągu drogi wojewódzkiej 270 w Kole 

 

Radny Tomasz Ławniczak złożył interpelacje w następujących sprawach: 

 planowanej rozbudowy drogi wojewódzkiej 482 w Kępnie, w obrębie skrzyżowania ulic 

Granitowej, Wieluńskiej i Rozwojowej 

 odpowiedzi na pismo Rektora Uniwersytetu Kaliskiego do Pana Marszałka 

 

Radny Adam Bogrycewicz odczuł niesmak w kontekście komentarza Przewodniczącej 

Tatiany Sokołowskiej dotyczącego interpelacji radnego Marka Sowy. Dodał, że w sprawach 

dotyczących województwa radni mogą kierować interpelacje i zapytania do Marszałka 

Województwa. Ponadto interpelacja dotyczy spraw istotnych dla województwa, powinna 

zawierać krótkie opisanie stanu faktycznego będącego jej przedmiotem oraz wynikające z niej 

pytania. Zaznaczył, że ustawodawca nie określił, czy Zarząd ma wpływ na poruszany temat, czy 

nie, a kwestia dworca poznańskiego jest bardzo ważna. W związku z tym głos radnego Marka 

Sowy należy uznać za ważny. 

 

Radny Filip Żelazny złożył interpelacje w następujących sprawach: 

 działań Województwa Wielkopolskiego wobec beatyfikacji Czcigodnego Sługi Bożego 

ks. Stanisława Streicha 

 pożaru hałdy odpadów w Przysiece Polskiej (gmina Śmigiel) 

 

Radny Piotr Trybek stwierdził, że na sesji nie uzyskał odpowiedzi na swoje pytania. Ustnie 

złożył interpelację i zapytał kto i w oparciu o jakie przesłanki przesądził lub podjął decyzję 

o  lokalizacji Centrum Integracji Cudzoziemców w Ostrowie Wielkopolskim. Zwrócił się 

z  wnioskiem o udostępnienie kopii opracowań, analiz, dokumentów ze wskazaniem ich 

autorów, w oparciu o które podjęta została decyzja o lokalizacji Centrum Integracji 

Cudzoziemców w Ostrowie Wielkopolskim. Prosił o podanie kwot, które są planowane na 
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utworzenie i utrzymanie Centrum Integracji Cudzoziemców w całym okresie jego 

funkcjonowania. Prosił o wskazanie konkretnej lokalizacji, w której planowane jest utworzenie 

Centrum Integracji Cudzoziemców w Ostrowie Wielkopolskim. Wyjaśnienie okoliczności 

i  powodów lokalizacji w tym, a nie w innym obiekcie oraz z jakimi podmiotami, instytucjami, 

organizacjami, jak również, z którymi jednostkami samorządu terytorialnego z terenu 

południowej Wielkopolski, czy też podmiotami od nich zależnymi, kontrolowanymi, 

nadzorowanymi przeprowadzone zostały konsultacje, rozmowy na temat lokalizacji Centrum 

Integracji Cudzoziemców w Ostrowie Wielkopolskim. Jeżeli nie było takich rozmów to prosił 

o  wyjaśnienie dlaczego. 

 Radny Marek Sowa podziękował radnemu Filipowi Żelaznemu za poruszenie tematu 

pożarów w Przysiece Polskiej. Mówca dodał, że pożar wytwarza więcej niebezpiecznych 

substancji niż setki „kopciuchów”. Zaznaczył, że ścigane są osoby za opalanie drewnem czy 

węglem w „kopciuchach”, a tu pozwalamy na takie sytuacje. Podziękował też radnemu 

Adamowi Bogrycewiczowi, który stanął w jego obronie. Mówca z uwagi na regulamin nie miał 

możliwości natychmiastowej odpowiedzi. 

Radna Anna Majda zgłosiła prośbę o złożenie wniosku o przyznanie odznaki honorowej 

„Za zasługi dla województwa wielkopolskiego” dla Pani Magdy Linette. Następnie pokrótce 

przedstawiła jej sylwetkę. 

Wicemarszałek Wojciech Jankowiak odniósł się do interpelacji związanej z Kępnem. 

Mówca udzielił odpowiedzi pełnomocnikowi zainteresowanego przedsiębiorcy. Udostępnił ją 

także radnemu Tomaszowi Ławniczakowi. Sprawa jest znacznie bardziej złożona i trwa od lat. 

Odpowiedź ta była poparta analizami i na chwilę obecną Wicemarszałek nie jest w stanie 

udzielić innej. Rzecz zaczyna się od prozaicznej definicji skrzyżowania. Skrzyżowanie typu 

rondo doprowadza do skrzyżowania dróg, a nie wjazdów na posesje. Wspomniana działka 

musi mieć zapewniony dostęp do drogi publicznej i poprzez drogę serwisową będzie miała. 

Poszerzenie ronda o 7 metrów pozwoli na stworzenie 5 wlotów, ale nie dróg. Pozostaje 

pytanie skąd te dodatkowe metry pozyskać, od kogo i gdzie jest większa ingerencja 

w  prywatną własność. Przedsiębiorca, który zamierza tam budować stację benzynową ma taki 

plan od 2016 roku, ale do dziś nie rozpoczął budowy. Wicemarszałek zapewnił, że jeżeli 

przedsiębiorca wybuduje stację benzynową to ma rozwiązanie pozwalające na wjazd do niej.  

Członek Zarządu Jacek Bogusławski zaznaczył, że temat podjęty przez radnego Filipa 

Żelaznego jest bardzo ważny dla województwa. Postępowanie w sprawie możliwości 

ograniczenia składowania odpadów prowadzone jest już dwa lata. Zapewnił, że zostanie ono 

doprowadzone do końca. Trwa współpraca z właściwymi organami w tej sprawie. Po 

spotkaniach zaplanowanych na najbliższe dni mówca przekaże radnemu jakie zapadły 

ustalenia w tej sprawie. Na koniec Członek Zarządu poinformował, że zakończyło się 

skutecznie postępowanie w Gostyniu i tak samo będzie w przypadku Przysieki Polskiej. 

 

 



Ad 53. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Tatiana Sokołowska zamknęła XI Sesję Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego VII kadencji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządził: 

Patryk Szczechowiak 



 


